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Generalforsamling Randbøldal Vandværk 

  

Jeg vil gerne byde jer alle sammen velkommen til den ordinære generalforsamling i 

Randbøldal Vandværk. 

Som det første skal vi have fundet en dirigent, og der foreslår bestyrelsen Morten Barnkob. 

Jeg skal for en god ordens skyld spørge, om der er andre forslag? 

Vi skal også have fundet en referent, og bestyrelsen foreslår Helle Jacobsen. Her skal jeg 

også spørge, om der er andre forslag? 

Med disse ord vil jeg endnu engang ønske jer alle sammen velkommen. 

________ 

 

Drift og Vandspild 

Driften af vandværket har været præget af mange lækager og vandspild. Bestyrelsen har 

sendt en orientering og plan til forbrugerne omkring en 10-årig renoveringsplan og 

finansiering heraf. Peter og Gunnar vil gennemgå denne umiddelbart efter denne 

beretning, og spørgsmål hertil kan stilles i forbindelse med denne gennemgang. 

I det forgangne år har vi oppumpet 21.726 kubikmeter vand. Efter 10% tilladt spild er 

trukket fra udgør total mængde til beskatning 19.553 kubikmeter. Der er solgt 15.103 

kubikmeter, hvilket betyder, at vi har et afgiftspligtigt spild på 4.450 kubikmeter. Det 

afgiftspligtige spild har resulteret i en strafafgift på 28 t.kr. (mere om dette under 

regnskabet). 

 

Som jeg nævnte ved sidste generalforsamling, havde vi et større læk i Rodal, som blev 

repareret efter længere tids søgning. Hos en forbruger på Højbjergvej var vi nødsaget til at 

skifte en udvendig stophane, som medførte et større læk over to døgn. 

Ud fra vores overvågning kan vi konstatere, at der stadig er mindst et læk i Rodal, 

overforbruget her er blevet større over tid. Vandværket arbejder intensivt på at finde disse 

læk. Vi har haft et firma ude, som er specialister i at finde læk, som desværre ikke kunne 

finde noget. Efterfølgende har vi monteret nogle stophaner på Rodalvej, og ud fra det kan 
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vi lokalisere, at der helt sikkert er et læk imellem Rodalvej 2-18. 

Her planlægger vi øjeblikket at udskifte hele ledningen, og har taget overslag hjem, så vi 

nogenlunde kender prisen på forhånd. 

________ 

 

Udskiftning af Rør og Vandmålere 

Som jeg også nævnte ved sidste generalforsamling, arbejder vandværket på generelt at 

udskifte gamle støbejernsrør med nye plastikrør. Dette er et komplekst og 

omkostningskrævende projekt, da det involverer udskiftning af store dele af ledningsnettet 

(1.5 km ud af i alt 11,5 km). Ledningsnet vi ikke nødvendigvis kender den præcise 

placering af. 

Indtil videre har vandværket fornyet en del af hovedledningen fra Rodalvej op til 

højdebeholderen. Under denne proces blev røret skudt under vejen og det meste af vejen 

op ad bakken, hvilket var en omfattende og relativ dyr operation. 

 

 Vi står også for at udskifte samtlige vandmålere, da de har nået en alder, hvor de skal 

skiftes. Her har vi ventet på de nye intelligente vandmålere fra Kamstrup, som er forsinket. 

Disse målere er ekstremt præcise, kan spore lækager, fjernaflæses trådløst, og har en 

lang levetid. Dette er dog sat på pause indtil videre på grund af de forestående 

renoveringer af ledningsnettet.  

________ 

 

BNBO Aftaler og Miljøhensyn 

I samarbejde med Vejle Kommune har vi indgået en aftale med vandværkets naboer om 

ikke at sprøjte inden for BNBO-området (Boringsnære Beskyttelsesområder). Formålet er 

at beskytte grundvandet mod forurening fra bl.a. pesticider omkring boringerne. 

Bestyrelsen vil gerne takke for de konstruktive forhandlinger med naboerne. 

 

________ 

 



3 
 

Vandprøver og Vandkvalitet 

Der er foretaget rutinemæssige vandprøver i april og oktober, og resultaterne viser fortsat, 

at vores drikkevand overholder alle krav til sikkerhed og kvalitet. Niveauet af BAM er faldet 

ved den seneste vandprøve, og både BAM og DMS ligger langt under de tilladte 

grænseværdier. DMS stammer fra et nedbrydningsprodukt fra visse pesticider, og vi 

overvåger nøje både BAM og DMS for at sikre en høj kvalitet af drikkevandet. Prøverne for 

Malakitgrønt er blevet udfaset, da der ikke er fundet spor af det gennem de seneste tre år. 

Det skal lige nævnes, at vi aldrig har kunne påvise Malakitgrønt i vores drikkevand. 

________ 

 

Møde med nabovandværker 

Mange små vandværker har desværre måttet give op både økonomisk og på grund af de 

mange regler og påbud, vandværker bliver pålagt. Disse reguleringer kan vi også mærke, 

og vi har haft et møde med nabo-vandværkerne St. Lihme, Lille Lihme, Vandel og Nørup, 

for at høre om deres udfordringer og fremtidsplaner. Fordele ved samarbejde kan være 

øget forsyningssikkerhed, økonomiske fordele, delt ekspertise, og bedre håndtering af 

kriser. Vi er stadigvæk i dialog med Vandel- og Nørup Vandværk, hvorimod de øvrige ikke 

var interesseret i et videre forløb.  Såfremt sonderingerne skulle bringe os til den 

konklusion, at en eller anden form for samarbejde med nabo-vandværkerne vil være til 

fordel for Randbøldal Vandværks forbrugere, vil vi selvfølgelig tage dette op på en 

ekstraordinær generalforsamling. 

________ 

 

Beredskabsplaner og IT-Sikkerhed 

Vandværket har udarbejdet en ny og forbedret beredskabsplan, som placeres på 

vandværket og hos bestyrelsen. IT-beredskabsplan er ikke aktuelt for vores vandværk, da 

vores data befinder sig på en ekstern server hos et IT-firma, som passer på vores data. 

Det er ikke et krav at vandværkerne skal have en beredskabsplan, men på det sidste 

beredskabs møde som bestyrelsen var på, vil det formentlig blive indført som et krav på et 

senere tidspunkt. 
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________ 

 

Kursus- og Seminar Aktiviteter 

Bestyrelsen har i løbet af året deltaget i flere seminarer og kurser for at opnå ny viden og 

kompetencer. Formanden har gennemført et specifikt kursus, der har bidraget til vores 

fortsatte udvikling. Vi stræber efter at deltage i de kurser og seminarer, der giver mest 

mening og værdi for vandværket og bestyrelsen som helhed. Kurserne afholdes typisk af 

Danske Vandværker til en lav pris. 

 

________ 

 

 Forbrugerbetalinger og E-Boks Problemer 

Vi opfordrer stadigvæk alle forbrugere til at betale deres regninger til tiden for at undgå 

unødvendige ekstra omkostninger. 

Hvis der opstår udfordringer med betalingerne, er vi klar til at hjælpe, men det kræver, at I 

kontakter os. 

Ved opgørelsen og indbetalingen i februar opstod der problemer for nogle af de 

forbrugere, som ikke er tilmeldt Betalingsservice. Vores samarbejdspartner 

Vandværkernes EDB-service overgik til at sende regningerne via E-Boks, og flere 

opgørelser blev sendt til den forkerte E-Boks i husstanden. Deraf sendte vi flere rykkere ud 

for manglede betalinger. Vi har trukket rykkere tilbage og EDB-Service arbejder på en 

løsning for at undgå fremtidige problemer. 

 

________ 

 

 

Tak til bestyrelsen 
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Til sidst vil jeg gerne udtrykke min dybfølte tak til bestyrelsen for det forgangne års 

fremragende samarbejde. Jeres engagement og indsats har været uvurderlig for at sikre 

en stabil og effektiv drift af vandværket. Jeg ser frem til at fortsætte dette samarbejde i det 

kommende år og sammen opnå endnu flere succeser. Tak skal I have! 

Gunnar og Peter vil som sagt gennemgå bestyrelsens plan for renovering af ledningsnet 

mv. og de økonomiske konsekvenser for vandværket og forbrugerne på de efterfølgende 

punkter på generalforsamlingen. Spørgsmålene til denne beretning og til planen indstiller 

jeg til, at vi tager efter denne gennemgang. 

  

  

 


